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DOBISZ 
Nieregularnik XLIV LO im. Antoniego Dobiszewskiego 

WYDANIE WIELKANOCNE 

 

 

Wczoraj kury tak gdakały: 

Nasze jajka oszalały, 

Malowały się w paseczki  

I kółeczka i wstążeczki. 

Teraz wszystkie krzyczą: hurra, hurra, 

Wesołego Alleluja!!! 

 

 

 

Zapraszamy do lektury trzeciego w tym roku szkolnym numeru  Dobisza.              

W niniejszym wydaniu znajdziecie garść informacji z życia szkoły i trochę 

materiałów świątecznych, przygotowanych specjalnie na tę okazję przez 

uczniów naszego liceum… 

 

Z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych życzymy  wszystkim naszym 

CZYTELNIKOM: kolorowych jajeczek, wycinanych owieczek, rozkicanych 

króliczków, pyszności  w koszyczku. I jeszcze do tego: udanego lania  

w mokrym dniu suchego ubrania…. 

 

Zespół Redakcyjny DOBISZA             

 

 

 

W NUMERZE: 

 

1. TQ - Działo się… ð s. 2 

 

2. Filozofia horroruð s. 4 

 

3. Rekolekcjeéð s. 6 

 

4. RozwaŨaniaé - s. 7 

 

5. Kilka zdaŒ o ăLalceó- s. 8 

 

6. Nie ma skrupuğówé ð s. 8 

 

7. Pomaluj to sam ð s. 8 

 

                

             

 

 

http://www.google.pl/imgres?q=wielkanoc+%C5%9Bmieszne&start=147&hl=pl&gbv=2&biw=974&bih=677&addh=36&tbm=isch&tbnid=BrYZARaU13vfWM:&imgrefurl=http://www.pinger.pl/szukaj/po_tagu/p/2/?t=JAJA&docid=atOrOQfh7m8pZM&imgurl=http://r.pinger.pl/pl.wewerethere.info/shared/img/wielkanoc.gif&w=673&h=500&ei=Tlp4T4b8Cqel4gTs7qTkDg&zoom=1&iact=hc&vpx=669&vpy=31&dur=781&hovh=193&hovw=261&tx=145&ty=140&sig=101705599631743988679&page=10&tbnh=136&tbnw=183&ndsp=17&ved=1t:429,r:16,s:147
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TQ - DZIAğO SIŕ, DZIAğOé 
(06 ð 10 luty 2012 r.) 

 

 

 

 

Tegoroczny Tydzieo Kultury w Dobiszu, jak zwykle, 

udał się świetnie. Sesje popularnonaukowe, 

spotkania z ludźmi kultury, imprezy, koncerty. 

Naprawdę działo się bardzo, bardzo wiele… 

 

Spośród znakomitych gości, którzy nas odwiedzili  

w obecnym roku szkolnym, wymienid należy 

przede wszystkim: Panią Prezydentową Annę 

Komorowską, znakomitego aktora teatralnego  

i filmowego – Pana Piotra Machalicę, świetnego 

pisarza i publicystę, absolwenta Dobisza – Pana 

Rafała Ziemkiewicza, Dyrektora Programu 

Pierwszego Polskiego Radia, dziennikarza i filozofa 

– Pana Kamila Dąbrowę, publicystę i dziennikarza – 

Pana Remigiusza Grzelę, dziennikarza radiowego – 

Pana Tomasza Dunowskiego oraz Pana Bogdana 

Wrzochalskiego: radcę - ministra, kierownika 

aplikacji dyplomatyczno – konsularnej.

 

 
 

DƻǏŎƛŜ ¢v нлмн ǿ ·[L± [h: !ƴƴŀ YƻƳƻǊƻǿǎƪŀΣ tƛƻǘǊ aŀŎƘŀƭƛŎŀΣ wŀŦŀƱ ½ƛŜƳƪƛŜǿƛŎȊΣ YŀƳƛƭ 5ŊōǊƻǿŀΣ 

Remigiusz Grzela, Tomasz Dunowski, Bogdan Wrzochalski 

 

 

ŚPIEW, TANIEC, MUZYKA -  w ramach Tygodnia Kultury odbyła się w Dobiszu kolejna edycja wielkiego konkursu Mam Talent. 

Oto tegoroczni zwycięzcy: Miejsce I -  Grzegorz Stupkiewicz  (kl. IB),  Mi ejsce II - Szymon Porŋbski (kl. IC)   

z Zespoġem ăKuŬnia Artystycznaó, Miejsce III - Julia Demus  (kl. IIF)  
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DOBISZ POD ZNAKIEM HIP HOPU – tak 

zatytułowano ostatni dzieo Tygodnia Kultury 2012. 

Podczas wielkiego finałowego koncertu wystąpili 

m.in. raperzy: DIFEL i PROCEENTE…  

Z wielkim entuzjazmem publicznośd przyjęła 

również popisy zespołów z Dobisza: HIP HOP 

Akademii, ²ȅȍǎȊŊ Yƭŀǎť oraz Mariusza Równego. 

Świetna impreza… 

 

 
 

 

Na koniec naszego reportażu chcielibyśmy jeszcze 

wspomnied o sesjach popularnonaukowych, które 

stają się powoli znakiem firmowym TQ w Dobiszu. 

W tym roku klasy drugie, wraz z wychowawcami, 

gościły u siebie nauczycieli i uczniów klas 

pierwszych. Przygotowano sześd równoległych 

spotkao – zgodnie z profilami klas: 

 

1) Klasa IIA + prof. Anna Mandecka –

matematyczna sesja popularnonaukowa  

pt. „ZERO”  

2) Klasa IIB + prof. Marzena Kozłowska -

biologiczna sesja popularnonaukowa pt. 

„CHOROBY CYWILIZACYJNE” 

3) Klasa IIC + prof. Marcin Fidor - geograficzna 

sesja popularnonaukowa pt. „CUDA NATURY” 

4) Klasa IID + prof. Jacek Jankowski - sesja 

popularnonaukowa pt. „ZDROWE ŻYWIENIE” 

5) Klasa IIE + prof. Stanisław Kozłowski –  

sesja popularnonaukowa pt. „PROBLEM 

HONOROWYCH ZABÓJSTW” 

6) Klasa IIF + prof. Monika Kozioł – sesja 

popularnonaukowa (interdyscyplinarna)  

pt.  „FILOZOFIA HORRORU: FAUST, GOLEM 

FRANKENSTEIN I DRACULA. EKSPRESJONIZM NIEMIECKI  

W FILMIE NIEMYM” 

 

 

Szczegółowe informacje oraz fotoreportaże  

z wszystkich wydarzeo TQ można znaleźd,  

jak zawsze, na stronie internetowej XLIV LO. 

Zachęcamy do przejrzenia tych materiałów.  

Działo się tak dużo, że mogliście coś przeoczyd… 

 

 

  
 

TQ - Matematycy z IIA 
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FILOZOFIA HORRORU 

 

 

Spośród sesji popularnonaukowych wyróżniła się m.in. 

propozycja klasy IIF. Wraz z wychowawcą – prof. Moniką 

Kozioł - uczniowie przygotowali zajęcia pod intrygującym 

tytułem: αCƛƭƻȊƻŦƛŀ ƘƻǊǊƻǊǳΥ CŀǳǎǘΣ DƻƭŜƳΣ CǊŀƴƪŜƴǎǘŜƛƴ 

i Dracula. Ekspresjonizm niemiecki ǿ ŦƛƭƳƛŜ ƴƛŜƳȅƳΦέ 

Spotkanie składało się z dwóch części. W pierwszej  

przedstawiono spektakl teatralny, oparty na motywach 

„Fausta” J.W. Goethego, „Frankensteina” M. Shelley   

i „Draculi” B. Stokera. Przedstawienie zaprezentowano  

w językach oryginalnych: niemieckim (oprac. prof. 

Gretchen Guevara-Kamioska) i angielskim (oprac. prof. 

Monika Kozioł). Obok świetnej gry, spektakl wyróżniał  

się rewelacyjną scenografią autorstwa Natalii Mizerskiej 

(Natalia była także współautorką scenariusza).  

Uwagę zwróciła również popisowa charakteryzacja 

aktorów (m.in. Dominika Zaradkiewicz i Angelika 

Matracka). Szczególny entuzjazm wśród publiczności 

wzbudziły kreacje czarnych charakterów: Bartka 

Oręziaka, który wcielił się w rolę przerażającego  

monstrum z „Frankensteina”, Karola Romaniuka 

                                                                                        

 jako Mefistofelesa oraz Pawła Godlewskiego w roli 

wampira wszech czasów - księcia Draculi. 

 W finale przedstawienia potępieocy, zbuntowani 

przeciw prawom boskim i ludzkim, ponieśli jednak 

zasłużoną karę. Dobro znów zatriumfowało – a to za 

sprawą świetnej gry  aktorskiej takich osób jak: Ania 

Makowska (rola Boga w „Fauście”), Kuba Struzik 

(Jonathan Harker z „Draculi”), Olek Słowik (podwójna 

rola: dra Fausta i prof. Abrahama Van Helsinga 

 z „Draculi”) oraz Robert Knobesdorf (szalony i tragiczny 

naukowiec - dr Wiktor Frankenstein).  

 Jeśli mowa o obsadzie watro jeszcze wspomnied  

o narratorach oraz lektorach języka niemieckiego  

i angielskiego: Kasi Gendłek , Joasi Supryn, Karolu 

Romaniuku oraz Ani Secie. Uf… mamy nadzieję, 

 że nikogo nie pominęliśmy… Ten spektakl to było duże 

przedsięwzięcie, które współtworzyła cała klasa IIF. 

  

                          TQ- HumaniŜci z IIF 

 

 
 

W części drugiej spotkania odbyła się prelekcja 
prof. Moniki Kozioł na temat ekspresjonizmu 
niemieckiego jako upodobania do, wywiedzionej  
z romantyzmu, szczególnej aury i estetyki.. Znaki 
szczególne tego stylu to m.in.: cienie przedmiotów  
i ludzi, aura tajemniczości i grozy, efemeryczne 
widziadła, nocne koszmary, atmosfera 
niesamowitości. Ostra gra światłocienia, figury 
geometryczne, labirynty schodów, gotycka 
architektura, sugestywna muzyka – wszystko  
ma tu swoje symboliczne, ukryte znaczenie…  
Witkacy nazwałby to pewnie „dreszczem 
metafizycznym”. Ekspresjonizm to swoisty 
„krzyk duszy”, opowieśd o ludzkich lękach  
i namiętnościach ukrytych w podświadomości… 
Świetnym uzupełnieniem wykładu był pokaz 

trailerów słynnych filmów kina niemego. Seans 
obejmował m.in.: Golema (w reż. P. Wegenera   
z roku 1920),  Nosferatu ς symfoniť grozy oraz  
Fausta (obydwa filmy w reż. F. W. Murnaua; obrazy 
powstały kolejno w roku 1922 i 1926).  A chociaż 
spotkanie dotyczyło przede wszystkim niemieckiej 
sztuki filmowej, nie obyło się  jednak bez kina 
amerykaoskiego. Publicznośd miała okazję 
porównad adaptacje filmowe Frankensteina z roku 
1910 (krótkometrażowy film niemy w reż. J. S. 
Dawleya) i roku 1931 (wersja dźwiękowa w reż.  
J. Whalea, ze słynną rolą Borisa Karloffa). 
Uczestnicy sesji z przejęciem obejrzeli te obrazy – 
groza spełniała tu funkcje etyczne. Te filmy to 
wielkie opowieści o zmaganiach dobra i zła, piękna  
i brzydoty, prawdy i kłamstwa…

http://pl.wikipedia.org/w/index.php?title=Paul_Wegener&action=edit&redlink=1
http://pl.wikipedia.org/wiki/1922_w_filmie
http://pl.wikipedia.org/wiki/Film_kr%C3%B3tkometra%C5%BCowy
http://pl.wikipedia.org/wiki/Film_niemy
http://pl.wikipedia.org/wiki/Boris_Karloff
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W finale spotkania zaprezentowano „Thriller” 
Michaela Jacksona jako współczesny, 
popkulturowy danse macabre. Teledysk 
dedykowano klasie IF oraz paniom profesor:  
Jolancie Żukowskiej i Gretchen Guevarze-

KamiŒskiej:  w podzięce za życzliwe 
zainteresowanie, cierpliwośd podczas przerw 
technicznych i serdeczne oklaski…  

Niektórzy spośród uczestników sesji przeżyli 
podobno prawdziwe katharsis, śmiech i strach…  
To był naprawdę filozoficzny seans grozy, nazwany 
spontanicznie przez Pawğa Godlewskiego (naszego 
czğowieka w SamorzŃdzie)  ƴŀƧƭŜǇǎȊŊ ƛƳǇǊŜȊŊ 
 ǿ ŎŀƱȅƳ ¢ȅƎƻŘƴƛǳ YǳƭǘǳǊȅΗ  

Redakcja Dobisza Pawłowi jednak niedowierza…  

Czyż Dracula może byd w tej sprawie obiektywny? 

 

 

FILMOWE CIEKAWOSTKI 

Nosferatu ς symfonia grozy (reż. F. W. Murnau, 1922 r.)  
- to jeden z najważniejszych filmów niemieckiego 
ekspresjonizmu i jeden z pierwszych horrorów w historii 
kina. Za kanwę filmu posłużyła nieco zmodyfikowana,  
ze względu na problemy z prawami autorskimi, fabuła 
powieści Brama Stokera Dracula. Rolę tytułowego 
Nosferatu odtwarzał Max Schreck. W Niemczech jego 
nazwisko było synonimem zła, niektórzy wierzyli nawet, 
iż jest prawdziwym wampirem. Florence Stoker, wdowa 
po Bramie Stokerze, wytoczyła Murnauowi proces 
o nielegalne wykorzystanie powieści jej męża. Proces 

ten wygrała, a Murnau musiał zapłacid odszkodowanie  
i zniszczyd wszystkie kopie filmu. Dzieło jednak 
przetrwało - ocalało kilka kopii, według różnych wersji 
pochodzących z nielegalnych źródeł bądź z innych 
krajów, w których obraz był wyświetlany. Obecnie film 
jest własnością publiczną - dostępny na kopiach video, 
DVD oraz w Internecie.  
W roku 1995, z okazji stulecia narodzin kina, film znalazł 
się na watykaoskiej liście 45 filmów fabularnych, które 
propagują szczególne wartości religijne, moralne  
i artystyczne…                              (Źródło:Wikipedia) 

 

 

Również słynna ekranizacja Draculi w reż. F.F. 
Coppoli uchodzi za arcydzieło sztuki filmowej –  
nie tylko ze względu na doskonałą formę, 
nawiązującą zresztą do dzieła Murnaua.   
Film Coppoli ma szczególne przesłanie –  
to opowieśd o wyzwalającej, zbawczej sile miłości… 
Niezwykłą muzykę do tego obrazu napisał polski 
kompozytor - Wojciech Kilar.  

Na zdjęciach powyżej: Max Schreck w roli hrabiego 
Orloka (1922) oraz Gary Oldman jako książę  
Vlad Dracula (1992).  Zobaczcie te filmy koniecznie 
–  to nie tak modne dzisiaj byle jakie  
i „głupkowate” historyjki o wampirach, lecz niemal 
filozoficzne traktaty z wielkim moralnym 
przesłaniem…    
 

Red. Dobisza                                            

http://pl.wikipedia.org/wiki/Ekspresjonizm_(kinematografia)
http://pl.wikipedia.org/wiki/Bram_Stoker
http://pl.wikipedia.org/wiki/Max_Schreck
http://pl.wikipedia.org/wiki/Kino
http://pl.wikipedia.org/wiki/Watyka%C5%84ska_lista_45_film%C3%B3w
http://www.google.pl/imgres?imgurl=http://classic-horror.com/files/images/golem_1920_poster.jpg&imgrefurl=http://classic-horror.com/node/13847&h=379&w=300&sz=26&tbnid=b8GyJgixM8DnlM:&tbnh=90&tbnw=71&prev=/search?q=golem+1920&tbm=isch&tbo=u&zoom=1&q=golem+1920&docid=pv9bIK297Eq9KM&hl=pl&sa=X&ei=mcx4T_SzHoXjtQawktnOBA&sqi=2&ved=0CG8Q9QEwCA&dur=1375
http://www.google.pl/imgres?imgurl=http://3.bp.blogspot.com/_wxK7ncRm-OI/S7dnbF7RNyI/AAAAAAAAAJc/vGlrdzJsOh4/s1600/faustdvdzone1.jpg&imgrefurl=http://musingthetrauma.blogspot.com/2010/04/faust-1926.html&h=475&w=332&sz=40&tbnid=gD-PqboNqKMcOM:&tbnh=96&tbnw=67&prev=/search?q=faust+1926&tbm=isch&tbo=u&zoom=1&q=faust+1926&docid=cPQQmzKq98WkAM&hl=pl&sa=X&ei=Zc14T7PzKovotQbun6zVBA&sqi=2&ved=0CGwQ9QEwCA&dur=2750
http://www.google.pl/imgres?q=nosferatu+1922&hl=pl&sa=X&biw=974&bih=677&tbm=isch&prmd=imvns&tbnid=jyoGz_VDNF1J-M:&imgrefurl=http://www.myspace.com/nosferatu275&docid=eWMYcBU52BmtMM&imgurl=http://i1014.photobucket.com/albums/af266/NosferatuFan_bucket/Nosferatu1922-003.jpg&w=414&h=320&ei=Gvx4T_zlEsjc4QTikrHVDg&zoom=1&iact=hc&vpx=246&vpy=2&dur=2562&hovh=197&hovw=255&tx=93&ty=89&sig=101705599631743988679&page=3&tbnh=157&tbnw=213&start=29&ndsp=16&ved=1t:429,r:9,s:29
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REKOLEKCJE W KOŚCIELE ŚW. KAZIMIERZA 

W Kościele rzymskokatolickim rekolekcje wiążą się  
z  ćwiczeniami religijnymi, na które składają się m.in. 
nauki, konferencje i nabożeństwa. Sam termin ma 
swój średniowieczny, łaciński rodowód. Słowo 
recollectio  rozumiano w wiekach średnich jako 
wewnętrzne skupienie, natomiast łacińskie recolligere 
znaczy tyle, co przypominać… Szczególny czas Świąt 
Wielkanocnych powinien skłaniać do namysłu na 
temat tego, co w życiu ludzkim jest najważniejsze… 
Poniżej prezentujemy uwagi uczniów XLIV LO  
w związku ze szkolnymi Rekolekcjami  
Anno Domini 2012.      (Red.) 
 

WŀƪȍŜ ŎƘŎƛŀƱōȅƳ ȊƻōŀŎȊȅŏ 

aƛťŘȊȅ ƪǿƛŀǘŀƳƛ ƻ ǏǿƛŎƛŜ 

Twarz BogaΧ (Basho) 

 

 
 
 

Tegoroczne rekolekcje w Kościele św. Kazimierza  
były dla mnie niemałym zaskoczeniem, bowiem nauki 
prowadzili młodzi ludzie z Oazy. Myślę, że nikt nie 
potrafi bardziej trafić do serc  młodzieży, niż sama 
młodzież. Już podczas pierwszego spotkania widać 
było nieprzeciętne zaangażowanie prowadzących. 
Wygłaszane świadectwa, skłaniające do przemyśleń - 
niebanalne przesłanie, a także końcowa Msza Święta, 
zmieniły na pozór zwykłe, szare dni w wyjątkowy, 
pełen refleksji czas.  

:ÏÓÉÁ #ÈÏčoniewska ɀ kl. IA  
 
Tegoroczne rekolekcje nie dały mi pełnej satysfakcji, 
jednak wyniosłem z nich naukę, że wszyscy dostajemy 
tę samą szansę na szczęśliwe i radosne życie. To, czy  
z niej skorzystamy zależy tylko od nas. Forma 
przekazu czasami była nieco chaotyczna, ale podobało 
mi się to, że nauki prowadzili świeccy, młodzi ludzie. 

luk asz DÏÍÉďÃÚÁË ɀ kl. IC 
 
Forma rekolekcji w tym roku miło mnie zaskoczyła. 
Były to krótkie i konkretne wypowiedzi osób niewiele 
starszych ode mnie. Dzięki temu łatwiej można 

zrozumieć pewne problemy. Film o człowieku, który 
urodził się bez rąk i nóg, bardzo mnie poruszył, 
szczególnie Jego wiara w Boga. Był to idealny moment 
do przemyśleń, refleksji oraz rachunku sumienia. 
Jestem bardzo zadowolona z tych rekolekcji. 

JuÓÔÙÎÁ 7ÏčÏÓÉÁË ɀ kl.  1C 
 

Naszym zdaniem rekolekcje, prowadzone przez 
członków Oazy, nie były w pełni satysfakcjonujące. 
Takie spotkania z młodzieżą powinien prowadzić 
raczej ksiądz, ponieważ jako osoba duchowna byłby 
bardziej wiarygodny w tym co mówi, cieszyłby się  
też większym respektem ze strony młodych. Mimo 
wszystko, jedna rzecz skłoniła nas rzeczywiście  
do refleksji - pytanie, co chcielibyśmy usłyszeć o sobie 
w dniu pogrzebu… 

Joanna Szczukiewicz i Paulina Zdunek  ɀ kl. ID 
 
Rekolekcje kojarzyć się mogą czasem z nudną mową 

księdza o Bogu i sprawach Kościoła. Tegoroczne  

były jednak inne - prowadzone przez ludzi niewiele 

starszych ode mnie. To zasługuje na pochwałę, 

ponieważ młodzież, która na co dzień nie praktykuje 

chrześcijaństwa, mogła lepiej zrozumieć przekaz. 

Prowadzący mówili językiem prostym i zrozumiałym, 

wchodzili często w interakcję z uczestnikami np. 

zadając im pytania. Tematy, jakie poruszano, były 

ciekawe - o charakterze filozoficzno-refleksyjnym,  

ale w takim stopniu, że każdy mógł się w nich  

odnaleźć. Całość zorganizowano sprawnie,  

z wykorzystaniem prezentacji multimedialnych  

i filmu.  Jestem pewien, że większości rekolekcje  

się podobały. Nieobecni niech więc żałują i spróbują  

w przyszłym roku… 

*ÁÎÅË $ÏÍÁďÓËÉ ɀ kl. IC 

 
Tegoroczne rekolekcje podobały mi się, ponieważ 
były prowadzone w zrozumiały i dość luźny sposób.  
To zdecydowanie lepsze rozwiązanie niż trzy Msze 
pod rząd… Dzięki filmikom, prezentacjom i niewielkiej 
różnicy wieku z prowadzącymi, treść łatwo do nas 
"trafiała".  

Anna Stratenwerth Ic  
 
… ja sam, podobnie jak prowadzący spotkania, jestem 
w "Oazie" i rozumiem ich pomysł na przeprowadzenie 
rekolekcji. Nie wiem jednak, czy treść nauki dotrze do 
ludzi, niekoniecznie tak związanych z Kościołem. 
Organizatorzy wykorzystali bardzo fajne, ciekawe 
zdjęcia i prezentacje. Wiedzieli też dokładnie o czym 
chcą powiedzieć. Problem w tym, że odczułem pewien 
przerost formy nad treścią. Zdjęcia, prezentacje, filmy 
i poruszone tematy – jak najbardziej…  ale sposób 
starania się o przekaz tego wszystkiego młodym 
ludziom, żyjącym w większości z małym przywiązaniu 
do wiary, moim skromnym zdaniem, był jeszcze 
niedopracowany…  Szkoda – rekolekcje powinny 
trafiać przede wszystkim do młodzieży, która na co 
dzień nie ma kontaktu z Kościołem… 
                          *ÁÎ lÕËÏ×Óki  ɀ kl. IC 
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× ÐÅÒÓÐÅËÔÙ×ÉÅ ĢÍÉÅÒÃÉȟ ÄÅÄÙËÕÊÅÍÙ ÐÏÎÉŀÓÚÙ ×ÉÅÒÓÚ *ÁÎÁ ,ÅÃÈÏÎÉÁȢ 0ÒÅÚÅÎÔÕÊÅÍÙ ÔÅŀ ×ÙÂÒÁÎÅ 
Õ×ÁÇÉ ÎÁÓÚÙÃÈ ÕÃÚÎÉĕ× ÎÁ ÔÅÎ ÕÎÉ×ÅÒÓÁÌÎÙ ÔÅÍÁÔȣ  
 
 
 
PYTASZ CO W MOIM ŭYCIU 

Z WSZYSTKICH RZECZŅ GĠĎWNŅ 

 
 
Pytasz, co w moim Ůyciu z wszystkich rzeczņ gġ·wnņ, 
Powiem ci: Ţmierļ i miġoŢļ - obydwie zar·wno. 
Jednej oczu siŋ czarnych, drugiej - modrych bojŋ. 
Te dwie sņ me miġoŢci i dwie Ţmierci moje. 
 
 

Przez niebo rozgwieŮdŮone, wpoŢr·d nocy czarnej, 
To one pŋdzņ wicher miŋdzyplanetarny, 
Ten wicher, co dņġ w ziemiŋ, aŮ ludzkoŢļ wydaġa, 
Na wieczny smutek duszy, wiecznņ rozkosz ciaġa. 
 
Na Ůarnach dni siŋ miele, dno Ůycia siŋ wierci, 
By prawdy siŋ najgġŋbszej dokopaļ istnienia -  
I jedno wiemy tylko. I nic siŋ nie zmienia. 
šmierļ chroni od miġoŢci, a miġoŢļ od Ţmierci

***  
 
Chciałabym wiedzieć, co dzieje się gdy odchodzimy  
z tego świata… Czy jest cokolwiek jeszcze, poza 
życiem na ziemi? Teraz jednak staram się ze 
wszystkich sił żyć pełnią życia, być szczęśliwa  
i spełniona… 
Marta Hubert ɀ kl. IE 
 

 

Śmierć -  rzecz  nieunikniona, przed którą nikt  
nie ucieknie. Przez większość traktowana jest jako 
najgorsza część ludzkiego życia. Wprowadza w  stan 
smutku i żalu… Ja jednak nie zawracam sobie głowy 
rozważaniami nad tym, co i tak nadejdzie – 
niewiadomo czy za 80 lat, czy też za 5 minut. 
Chciałbym tylko zrobić coś dobrego, coś, co mogłoby 
zmienić życie niektórych ludzi, co będzie po mnie 
zapamiętane. Jak powiadał pewien rzymski poeta  
„ nie wszystek umrę” – przynajmniej taki mam 
zamiar… 
0Á×Åč *ÁÈÎÓ ɀ kl. IC 
 
Uważam, że trzeba się ze śmiercią pogodzić  
i pracować na to, by zostać dobrze zapamiętanym. 
Tak, boję się śmierci, gdyż jestem młoda. Gdyby teraz 
nadeszła, czułabym, że tyle rzeczy mnie ominie. Jest 
tyle ważnych spraw, tyle chwil do przeżycia – tych 
dobrych i tych złych… Jeśli los będzie dla mnie 
łaskawy, i da mi przeżyć moje życie, śmierć uznam 
tylko za triumf mojego życia – człowiek musi 
nieustannie zabiegać o „ostateczne spełnienie”… 
+ÁÒÏÌÉÎÁ 3ÚÙÍÏďÓËÁ ɀ kl. IC 
 
Wiem, że śmierć musi dotknąć każdego, dlatego 
chciałabym odejść z poczuciem satysfakcji, że 
zrobiłam w życiu wszystko, czego pragnęłam… Marzę 
o tym, aby ludzie, którzy mnie znali, mieli o mnie jak 
najlepsze wspomnienia, by moje imię wywoływało  
w nich uśmiech, nie smutek… 
Ida WrÚÅÓÉÅď ɀ IE 
 
 

***  

Nie myślę o śmierci… Staram się żyć z dnia na dzień  
i nie wybiegać aż tak daleko w przyszłość.  Mam tylko 
nadzieję, że moje życie będzie szczęśliwe - wtedy będę 
mógł umierać ze świadomością, że niczego bym w nim 
nie zmienił… 
Maciek Krawczak ɀ kl. IE 
 
Śmierć jest końcem. Końcem poznawania przez nas 
świata. Chyba wszyscy ludzie chcą, by o nich 
pamiętano. Chcą tego ponieważ wierzą, że dopóki ktoś 
o nich pamięta, jakaś ich cząstka pozostaje. 
Mateusz Dobrzeniecki ɀ kl. IA  
 
Nie myślę o śmierci prawie w ogóle. Nie jest dla mnie 
przerażająca, chyba że następuje wskutek ogromnych 
katuszy. Chciałbym, aby zapamiętano o mnie same 
pozytywne rzeczy, to, jaki byłem za młodu… 
Tomek Witkowski ɀ IA 
 
Nie znam uczucia strachu przed śmiercią, ale często 
zastanawiam się, jak ludzie będą mnie wspominać.  
Nie doszłam jednak do jednoznacznej odpowiedzi, 
aczkolwiek chciałabym, aby mówiono o mnie dobrze. 
Właściwie każdy tego chce… 
Julia Korniluk kl. IE  
 
„Żyj z całych sił i uśmiechaj się do ludzi, bo nie jesteś 
sam” – to tekst zespołu $ŀÅÍ, wspominający 
wielkiego człowieka – Ryśka Riedla. Odszedł, ale  
w sercach ludzi pozostał na zawsze… Mam nadzieję,  
że i ja będę żył na tyle dobrze, aby pozostało po mnie 
dobre imię, aby ludzie powiedzieli o mnie: „to był 
wspaniały człowiek…” 
0ÁÔÒÙË 7ÒĕÂÌÅ×ÓËÉ ɀ kl. IE 
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14 marca 2012r. , w samo południe, uczniowie klas drugich 
XLIV LO mieli okazję zobaczyć sceniczną adaptację Lalki – 
arcypowieści Bolesława Prusa.  Spektakl przygotował teatr  
z Bielska-Białej, związany z Krakowską Agencją Artystyczną. 
Opinie na temat przedstawienia, jak zwykle, róże. Oto 
niektóre z nich… 
 
Dzieğo artyst·w z Bielska -Biağej wieku przypadğo do gustu. 

Barwne kostiumy, scenografia i muzyka, wprowadziğy nas  

w klimat epoki pozytywizmu, a peğna zaangaŨowania gra 

aktor·w ukazywağa ducha tamtych czas·w. MyŜlň, Ũe ciekawoŜĺ 

kaŨdego, kto to przedstawienie zobaczyğ, zostağa na tyle 

pobudzona, Ũe chňtnie siňgnie po ksiŃŨkň Prusaé 

Kasia Gendğek ï kl. IIF 

 

Do tego typu przedstawieŒ (chodzi o adaptacje lektur szkolnych) 

zazwyczaj podchodzň sceptycznieé Ku mojemu zdziwieniu 

spektakl byğ jednak udany. Najbardziej podobağa mi siň piňkna 

sceneria ï ruchome dekoracje, rňcznie wykonane stare meble, 

piňkne XIX-wieczne suknieé Przez chwilň mogğam poczuĺ 

atmosferň dawnej Warszawy. Przedstawienie bardzo mnie 

zachňciğo do siňgniňcia po powieŜĺ Bolesğawa Prusa. 

Marysia Kobierska ï kl. IIF 

 

Z pewnoŜciŃ wiňkszoŜĺ publicznoŜci zachwyciğy majestatyczne 

kostiumy, Ŝliczne dekoracje oraz dynamiczna sceneria, kt·re 

niestety musiağy nadrabiaĺ nienajlepszŃ grň aktor·w.  

Nie posğugiwali siň spodziewanym wachlarzem gestykulacji  

i mimiki, jednak zrealizowali sw·j cel, przybliŨajŃc nam  

lekturň Prusa.. 

Natalia Mizerska ï kl. IIF 

 

Aktorzy odgrywajŃcy role Izabeli i Wokulskiego nie byli, moim 

zdaniem, doŜĺ przekonujŃcy. Gğ·wnemu bohaterowi zabrakğo 

tych wszystkich emocji, kt·re towarzyszŃ nieprzeciňtnemu 

czğowiekowi, przechodzŃcemu kryzys ŜwiatopoglŃdowy  

i uczuciowy. Panna Ğňcka byğa natomiast za mağo kobieca. Na 

plus przedstawienia moŨna zaliczyĺ pomysğowoŜĺ scenografiié 

Natalia Uss ï kl. IIE 

 

-------------------------------------------------------------------------- 

 

A propos „Lalki” Prusa – na okoliczność Świąt 
Wielkanocnych przeczytajcie uważnie przynajmniej  
IX rozdział powieści, zatytułowany„Kładki, na których 
spotykają się ludzie różnych światów”…  
 
Oto Wokulski przed kościołem, w którym nie był od bardzo 
dawna,  zadaje sobie fundamentalne pytania: 
„Co to jest za gmach ogromny, który zamiast kominów ma 
wieże, w którym nikt nie mieszka, tylko śpią prochy dawno 
zmarłych?... Na co ta strata miejsca i murów, komu dniem  
i nocą pali się światło, w jakim celu schodzą się tłumy ludzi?... 
Na targ idą po żywność, do sklepów po towary, do teatru po 
zabawę, ale po co tutaj?...”  
 
Niedowiarek Wokulski wchodzi do świątyni, obserwuje 
uważnie wnętrze oraz zachowania ludzi i mówi do siebie: 
„Rozumiem teraz dlaczego odwiedzanie kościołów umacnia 
wiarę. Tu wszystko urządzone jest tak, że przypomina 
wieczność.”  
 
Przeczytajcie koniecznie powieść Prusa. Żadna z adaptacji, 
czy ekranizacji nie zdoła dorównać tej niezwykłej  książce… 
-ÏÎÉËÁ +ÏÚÉÏčȟ ))& 
 
-----------------------------------------------------------------------------  

:ÅÓÐĕč ÒÅÄÁÇÕÊÅ × ÓËčÁÄÚÉÅȡ +Ȣ 'ÅÎÄčÅËȟ -Ȣ +ÏÂÉÅÒÓËÁȟ .Ȣ -ÉÚÅÒÓËÁȟ 
P. Godlewski, .Ȣ 5ÓÓȟ -Ȣ (ÕÂÅÒÔȟ 0Ȣ *ÁÈÎÓȟ +Ȣ 3ÚÙÍÏďÓËÁȟ )Ȣ 7ÒÚÅÓÉÅďȟ 

-Ȣ +ÒÁ×ÃÚÁËȟ -Ȣ $ÏÂÒÚÅÎÉÅÃËÉȟ 4Ȣ 7ÉÔËÏ×ÓËÉȟ *Ȣ +ÏÒÎÉÌÕËȟ 0Ȣ 7ÒĕÂÌÅ×ÓËÉȟ 
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*Ȣ $ÏÍÁďÓËÉȟ !Ȣ 3ÔÒÁÔÅÎ×ÅÒÔÈȟ *Ȣ lÕËÏ×ÓËÉȟ ÐÒÏÆȢ -ÏÎÉËÁ +ÏÚÉÏč 
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KONRAD RYDLEWSKI, ÕÃÚÅď ËÌÁÓÙ ))!, po raz kolejny 
ÚÄÏÂÙč ×ÙÒĕŀÎÉÅÎÉÁ × ÔÅÇÏÒÏÃÚÎÙÃÈ ËÏÎËÕÒÓÁÃÈ 
recytatorskich ɀ -ÏËÏÔÏ×ÓËÉÍ ÏÒÁÚ 7ÏÊÅ×ĕÄÚËÉm.  
4Ï ÎÁÐÒÁ×Äö ×ÉÅÌËÁ ÓÐÒÁ×Á ɀ serdecznie gratujemy 
ÓÕËÃÅÓĕ×ȣ 

  
„ - Konrad zaprezentował m.in. fragmenty powieści 
Bolesława Prusa. W jego wykonaniu Lalka po prostu ożyła … 
Należy on też do grona nielicznych uczniów, którzy 
naprawdę znają powieść Prusa” – to słowa  pani prof. Beaty 
Kozakowskiej, bardzo dumnej z sukcesów swojego ucznia…  

 

***  
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.)% -! 3+2505ls7 4!-ȟ '$:)% 3D NISKIE CENY 
Jest poniedziałek, 2 kwietnia, tuż przed godz. 8.00,  
za chwilę pierwszy dzwonek. Uczniowie szybkim 
krokiem idą do szkoły. Nie jest to jednak zwykły dzień 
– uwagę przyciąga kilkudziesięcioosobowe 
zgromadzenie. Czy cofnęliśmy się 30 lat wstecz, do 
czasów głębokiego komunizmu, kiedy tłumy czekały 
przez całą noc, aby zdobyć kilogram mięsa bez kości? 
Nie, dziś otwierają Biedronkę… 
 

***  
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